
TISKOVINA POŠTNINA PLAČANA PRI POŠTI 2254 TRNOVSKA VAS

4 fafäähWo qptMMIUl

ji
1 IS

ypp« Zarja i likonočnega jutra na) 
ias iedno znova napolnjuje z upanjerk, 

daje življenje močnejše od smrt , 
ljubezen močnej a od sovrastvh. 

To upanje naj nam daje smisel in pogum,
da z vedrim pogledom zremo v prihodnost.

' / * JV I' M ",/ i Sl ■ LV- Z^ d /M/ j
Zt imo vam vesele in blagoslovljene 

velikonočne praznike.
/ /It

:
Zupan Občine Trnovska^as, 

občinski sbet in občinskadtpmva 
Občine Trnovska kas



Trnovski zvon, letnik XI

Spoštovane bralke in bralci!

Pred nami je pomladna številka občinskega glasila. Videti je, ka
kor da se v naši občini ni kaj dosti dogajalo, saj ste na uredništvo 
poslali izjemno malo tistega, kar bi želeli deliti z drugimi. Vzpod
budno je, da vsaj nekatera društva svoja dogajanja in aktivnosti 
skrbno beležijo in o njih poročajo, druga pa očitno delujejo bolj 
po tihem.

Kar prehitro beži čas in krepko smo že zakorakali v prelep pomla
dni čas. Narava nas je kar na hitro prebudila iz zimskega spanja 
in že smo začeli kot mravljice pridno delati na poljih ter vrtovih. 
Nismo še nehali tarnati nad tem, kako mrzlo zimo imamo, že 
nam ni všeč to, da je kar naenkrat april tako zelo topel.
Čudno je to naše življenje. In čudni, skoraj čudaški smo včasih mi. 
Mar ne tarnamo in se pritožujemo preveč? Ne odgovarja nam ne 
vreme, ne oblast s svojimi odločitvami, tarnamo in pritožujemo 
se nad delom v službi, pa nad neopravljenim delom doma. Kakor 
da bi hoteli iskati vse tisto, kar je narobe. Pri tem pa pozabljamo 
na mnoge stvari in ljudi, ki jih imamo in jih niti ne znamo več 
ceniti. Ko se jezimo nad slabim vremenom, pomislimo na tiste, ki 
doživljajo poplave in naravne katastrofe takšnih razsežnosti, ki si 
jih mi niti ne znamo predstavljati. Ko se pritožujemo nad delom 
v službi, pomislimo na mnoge, ki so službe žal izgubili. Ko v skrbi 
za čim boljše počutje svojih najbližjih tarnamo nad kupom doma
čih opravil in obveznosti, pomislimo na tiste, ki nimajo za koga 
skrbeti. In namesto da bi se jezili, če bomo zaradi pokojninske 
reforme morali delati dlje, kot smo računali, bodimo hvaležni, če 
bomo zdravi in bomo delati sploh zmogli.

Vabimo vsa društva, ustanove, vaške odbore, razna združenja 
in posameznike, da zapisujete vse vesele, zanimive pa tudi ža
lostne dogodke, ki jih v našem kraju piše življenje.
Če želite, da bomo kakšno pomembno dogajanje ali zanimi
vost na papir strnili mi, pa to sporočite odgovorni urednici.

Naslednja številka bo izšla pred počitnicami. Prispevke zanjo je 
potrebno oddati do sredine junija na naslov:
• Občina Trnovska vas, Trnovska vas 42, 2254 Trnovska vas, 

s pripisom ZA TRNOVSKI ZVON,
• po e-pošti: andreja.krajnc@trnovska-vas.si ali
• jih oddajte v tajništvu občine.

Morda je prav predvelikonočni čas idealen za razmislek o tem, kar 
imamo in ne o tem česar nimamo. Predvsem bodimo hvaležni za 
ljudi, ki nas obdajajo in nam stojijo ob strani. Za ljudi, s katerimi 
bomo delili velikonočni zajtrk, za tiste, s katerimi bomo prazno
vali in delili velikonočni »žegen«. Kajti, če bomo praznovali veliko 
noč samo zaradi dobre šunke, potice in kruha, se lahko opraviče
no bojimo, kaj bo ostalo takrat, ko bomo »žegen« pojedli?

Naj zvonovi, ki bodo skrivnostno utihnili na velikonočni četrtek 
in se v slavi velikonočnega bdenja spet oglasili, v naših srcih pre
budijo veselje in hvaležnost, za vse kar imamo. Naj bo velika noč 
praznik vseh nas, kajti vsi smo zapisani smrti. A Ljubezen, ki je 
premagala smrt, bo premagala tudi njene zaveznice, kot so bole
zen, sovraštvo, sebičnost, osamljenost, trpljenje in bolečino. Torej 
se smemo veseliti vsi, tudi bolni, osamljeni, razočarani, žalostni 
in trpeči.
Naj bo zares veličastno, iskreno in radostno naše praznovanje. 
Veselo ALELUJO in blagoslovljeno veliko noč vam želim.

Odgovorna urednica

tc) O.Schafeld www.tqonwohkshopci

TRNOVSKI ZVON

Izdajatelj: Občina Trnovska vas 
Odgovorna urednica: Andreja Krajnc 
Uredništvo: Barbara Drumlič, Andreja Krajnc, Dušanka 
Škamlec, Majda Mesareč, Rok Leban in Matjaž Kramberger. 
Lektoriranje: Barbara Drumlič
Naslov uredništva: TRNOVSKI ZVON, Trnovska vas 42,
2254 Trnovska vas
Telefon: 02/757-95-10
Telefaks: 02/757-16-61
E-pošta: andrej a.krajnc@trnovska-vas.si
Glasilo TRNOVSKI ZVON izhaja v nakladi 410 izvodov in ga
prejmejo vsa gospodinjstva v občini Trnovska vas brezplačno.
Grafično oblikovanje in tisk: Tiskarna Grafis d. o. o., Rače,
www.grafis.si
Spletna stran: www.trnovska-vas.si
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Iz seje Občinskega sveta Občine Trnovska vas
Občinski svet Občine Trnovska vas se je, 
odkar je nazadnje izšel Trnovski zvon, se
stal petkrat.
Na 2. redni seji Občinskega sveta Občine 
Trnovska vas, ki je bila dne, 7. 12. 2010, so 
obravnavali in sprejeli Odlok o spremem
bah odloka o proračunu Občine Trnovska 
vas za leto 2010, Odlok o načinu opra
vljanja lokalne gospodarske javne službe 
oskrbe s pitno vodo v Občini Trnovska 
vas in Odlok o predmetu in pogojih za 
dodelitev koncesije za opravljanje obvezne 
lokalne gospodarske javne službe s pitno 
vodo v Občini Trnovska vas. Imenovali so 
člane odborov Občinskega sveta Občine 
Trnovska vas, statutarno pravne komisije, 
nadzornega odbora, svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu, uredniškega 
odbora, vaških odborov. Svetniki so spre
jeli Sklep o določitvi vrednosti točke za 
izračun nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča na območju Občine Trnovska 
vas za leto 2011. Vrednost točke za upora
bo stavbnega zemljišča za leto 2011 znaša 
0,0046 evra.
Na 3. redni seji, ki je bila 21. 12. 2010, 
so svetniki obravnavali osnutek Odloka o 
varstvu pred naravnimi in drugimi nesre
čami v Občini Trnovska vas, osnutek Od
loka o porabi koncesijske dajatve za trajno
stno gospodarjenje z divjadjo na območju 
Občine Trnovska vas, osnutek Odloka o 
kategorizaciji občinskih cest v Občini Tr
novska vas. Seznanili so se s ponudbo za 
sodelovanje z zavetiščem za živali. Občin
ski svet Občine Trnovska vas je imenoval 
svetnika Manfreda Jakopa za predstavnika 
ustanovitelja v Svet zavoda OŠ Destrnik- 
Trnovska vas in člana Komisije za sprejem 
otrok v vrtec pri PŠ Trnovska vas. Obrav
navali so regresni zahtevek Mestne občine 
Ptuj. Na koncu seje so svetniki obravna
vali še prošnjo za donatorstvo, za priprave 
in udeležbo reprezentantov na Svetovnem 
prvenstvu za člane v Beogradu, Karate klu
ba Kovinar Maribor ter sprejeli sklep, da 
se sredstva nakažejo klubu za našo občan
ko Ines Švare iz Bišečkega Vrha, ki se je 
udeležila svetovnega prvenstva v Beogradu 
in dosegla vrhunski uspeh. Na pobudo 
svetnice je občinski svet sprejel sklep, da 
občani Občine Trnovska vas lahko ob smr
ti svojca v glasilu Trnovski zvon objavijo 
brezplačno zahvalo v velikosti !4 (ene če
trtine) strani.
Na 4. redni seji, ki je bila 7. 2. 2011, je 
občinski svet zavzel stališča do pripomb 
javnosti, podanih v času javne razgrnitve 
dopolnjenega osnutka občinskega pro
storskega načrta za območje Občine Tr
novska vas. Župan je v nadaljevanju seje

predstavil Proračun Občine Trnovska vas 
za leto 2011. Svetniki so ponovno proučili 
osnutek Odloka o kategorizaciji občinskih 
cest v Občini Trnovska vas in prilogo. V 
upravni odbor VTC-13 so imenovali An
gelco Fras iz Biša ter obravnavali odstop g. 
Friderika Škamleca iz mesta namestnika 
člana volilne komisije.
Na 5. redni seji dne, 24. 2. 2011, so se sve
tniki seznanili s trendi varnostnih pojavov 
na območju Občine Trnovska vas v letu 
2010, kateraje predstavil policist Policijske 
postaje Ptuj, g. Bojan Nipič. Obravnavali 
so Proračun Občine Trnovska vas za leto 
2011 ter podali svoja mnenja in pripombe. 
Obravnavali so prošnjo za dodelitev enkra
tne pomoči za priprave in udeležbo špor
tnikov na mladinskem prvenstvu v Novam 
sadu, na tekmah Slovenske šolske karate 
lige, mednarodnih turnirjih in državnem 
prvenstvu. Zelo uspešne so tudi mlajše 
kategorije, ki tekmujejo na mednarodnih 
turnirjih, državnih prvenstvih ter na tek
movanjih Slovenske šolske karate lige, kjer 
nastopajo za osnovno šolo, ki jo obiskuje
jo. Iz OŠ Trnovska vas so zelo uspešni trije 
tekmovalci: Doroteja Jakop ter Aljoša in

A. Bilanca prihodkov in odhodkov izkazuje: 

SKUPAJ PRIHODKI

SKUPAJ ODHODKI 

PRORAČUNSKI PRIMANJKLJAJ

B. Račun finančnih terjatev in naložb izkazuje:

V nadaljevanju seje so svetniki razpravljali 
o razvoju skupne regionalne turistične de- 
stinacije in čiščenju Trnovskega potoka v 
naselju Trnovska vas. Obravnavali in spre-

Sara Repinc, ki posegajo po najvišjih me
stih. Župan Občine Trnovska vas je svetni
kom predstavil Obvezno razlago drugega 
odstavka 7. člena Prostorskih ureditvenih 
pogojev za območje Občine Trnovska vas 
(Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 
20/92, 22/92, 27/93 in 26/94 in Uradni 
vestnik Občine Destrnik-Trnovska vas, št. 
6/97; PUP), katero je občinski svet sogla
sno potrdil. Nadalje je svetnike seznanil 
s poročilom o volilni kampanji — lokalne 
volitve 2010 političnih strank SDS in SLS, 
z javnimi službami: oskrbo s pitno vodo, 
odvozom smeti in vzdrževanjem cest ter 
s šolskimi in z rednimi avtobusnimi pre
vozi, ki se odvijajo na območju Občine 
Trnovska vas. Povedal je tudi, da občine, 
ki so se skupaj prijavljale na javni razpis 
širokopasovnega interneta na razpisu niso 
uspele. Prijava je bila zavržena, razlog je v 
nepravočasni dostavi pogodbe z izbranim 
izvajalcem Elektro d. d.
Na 6. redni seji občinskega sveta dne, 17. 
3. 2011, so svetniki potrdili predlog Od
loka o proračunu Občine Trnovska vas za 
leto 2011. Splošni del proračuna izkazuje 
naslednje:

jeli so zemljišča v javno dobro. Na koncu 
seje je občinski svet občine sprejel sklep, 
da se 9. aprila 2011 izvede čistilna akcija v 
vseh vaseh Občine Trnovska vas.

Sanje, kijilt sanjam zdaj jaz in kijih sanjaš ti,
so sence prave resnice,
pač so oblike strahotno povečane,
nadvse čudno pokvečene in skrivenčene;
toda resnica le ostane,
spoznaš jo koj in srce ti je žalostno.

(Ivan Cankar)

PREJETA VRAČILA DANIH POSOJIL IN PRODAJA KAPITALSKIH DELEŽEV 0,00 EUR

C. Račun financiranja izkazuje: 

ZADOLŽEVANJE 

ODPLAČILO DOLGA 

NETO ZADOLŽEVANJE 

NETO FINANCIRNAJE 

Stanje sredstev na računih dne 31. 12. 2010

100.000,00 EUR

15.022.50 EUR

84.977.50 EUR 

93.983,28 EUR

9.005,78 EUR

2.124.465,08 EUR 

2.218.448,36 EUR 

-93.983,28 EUR
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Čistilna akcija 2011

V občini Trnovska vas so vsakoletne čistil
ne akcije postale zelo priljubljene, saj se jih 
vsako leto, ne glede na medijsko 
izpostavljenost okoljevarstvene 
tematike, udeleži veliko obča
nov. Letošnja čistilna akcija je 
potekala 9. aprila, s pričetkom 
ob 8. uri, na parkirišču pri špor
tnem igrišču, kjer sta podžupan 
Drago Pukšič in direktor občin
ske uprave Jože Potrč nagovori
la zbrane ter podala smernice o 
poteku čistilne akcije. Sledilo je 
razvrščanje posameznikov, ki so 
se organizirali v skupine in se 
odpravili čistit posamezne »črne 
packe« po vaseh, za katere se je 
izvedelo že ob lanskoletni vseslo
venski čistilni akciji. Kljub temu, 
da smo ob lanskoletni rekordni 
udeležbi, s kar 185 prostovoljci, 
nabrali dobrih 100 kubičnih me
trov raznovrstnih odpadkov, nam 
je tudi letos s 70 prostovoljci

uspelo nabrati dobrih 
35 kubičnih metrov 
odpadkov. Kljub zelo 
uspešnim čistilnim 
akcijam vsako leto 
naletimo na nova od
lagališča smeti, katera 
so zelo dobro skrita 
očem in se nahajajo 
predvsem v gozdovih v 
neposredni bližini cest 
in bi jih bilo potrebno 
sanirati. Po naporni 
čistilni akciji je bila za 
vse udeležence ob 12. 

uri organizirana malica, ki so jo pripravile 
naše marljive gospodinje z namenom, da

bi nas okrepčale ter združile za mizami, 
kjer smo izmenjali nekaj besed o poteku 
čistilne akcije ter načrtih za prihodnost. 
Ker pa želimo biti prihodnje leto čim bolje 
pripravljeni na mednarodno čistilno akci
jo Očistimo naš planet, ki bo potekala 24. 
marca, lahko z zbiranjem podatkov o divjih 
odlagališčih pomagamo že danes! S spletne 
strani www.ocistimo.si si lahko uporabniki 
»pametnih« mobilnih telefonov, ki imajo 
GPS, snamejo aplikacijo ter pomagajo pri 
popisu divjih odlagališč. Ne pozabimo, da 
zmoremo dokazati, da je Slovenija zelen 
biser Evrope!

Rok Leban

Terminski koledar odvoza kosovnih odpadkov v 
Občini Trnovska vas:

URADNEZBIRALIŠČE ODPADKOV

Trnovska vas Parkirišče pri športnem igrišču 28. 7.2011 10-18

Ločič Križišče Ločič — Ločki Vrh 1.8. 2011 10-18

Trnovski Vrh — Bišečki Vrh Bišečki Vrh 25 - »gmajnska« mlaka 1.8. 2011 10- 18

Črmlja — Sovjak Sovjak 9a, križišče pri Mirku Krajncu 2. 8. 2011 10-18
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»Skupaj za večjo varnost«
Spoštovani bralci!

Ena izmed osnovnih nalog in ciljev Ob
dobnega načrta za zagotavljanje cestnega 
prometa v letih 2010 in 2011 je vzpo
stavitev občinskih svetov za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu, ki bodo celo
stno, sistemsko in enovito opravljali vse 
svoje zakonsko določene naloge. Tako je 
v Občini Trnovska meseca februarja pričel 
delovati Svet za preventivo in vzgojo v ce
stnem prometu, ki bo občinskemu svetu v 
pomoč pri zagotavljanju večje varnosti na 
naših cestah.

Večj o varnost v cestnem prometu lahko do
sežemo s tem, da spodbujamo udeležence 
k bolj odgovornemu ravnanju, vedenju in 
spoštovanju prometnih predpisov. Seveda 
je to mogoče doseči samo z vključevanjem

vseh akterjev prometne varnosti tako pro
izvajalcev vozil, graditeljev sodobne cestne 
infrastrukture, izobraževalnih institucij in 
vzdrževalcev cest.
Kljub vsem, ki si močno trudijo izboljšati 
prevozna sredstva, infrastrukturo in odpra
vljati nevarne točke, je varnost v prometu 
še vedno odvisna od odgovornega ravnanja 
vsakega posameznika. Prav na tem podro
čju lahko storimo največ, saj še se določeni 
vedno ne zavedajo, kaj pomeni ena od naj
večjih dobrin — »varnost«, ki jo imamo.

V letu 2001 je v Sloveniji v prometnih ne
srečah umrlo 278 ljudi, v letu 2010 je bila 
ta številka 140. Tako smo v Sloveniji konec 
leta 2010 uspeli zmanjšati število mrtvih v 
zadnjih desetih letih za 49 %, kar je 1 % 
manj od skupnega cilja EU.
Podatki o prometni varnosti v Sloveniji

ter ostalih članicah EU za leto 2009, zlasti 
kazalci števila prometnih nesreč s smrtnim 
izidom na 1.000.000 prebivalcev kažejo, 
da je število prometnih nesreč s smrtnim 
izidom v Sloveniji za 44 % višje od pov
prečja držav članic, kar Slovenijo uvršča na 
20. mesto med 27 državami EU. Vzpod
buden je podatek, da število mrtvih na na
ših cestah, z izjemo leta 2004, upada (Zajc, 
2009, str. 15).
Prometna varnost se v Sloveniji počasi iz
boljšuje, vendar še vedno zaostaja za raz
merami v prometno razvitejših državah. 
K njej prispevajo tako ukrepi policijskega 
nadzora in preventive, tehnični pregledi vo
zil, gradnja ter vzdrževanje cest. Prav tako 
pak varnosti prispevajo prometno tehnični 
ukrepi na cestah, kot osebnostne vrednote 
voznikov (znanje, izkušenost, upoštevanje 
veljavnega reda in kulturnost).

Število mrtvih udeležencev v prometu od 2001 do 2010 zekponcntnim in
linearnim trendom do leta 2021

g 150

Leto

---- O Št.vseh mrtvih -------------Hksponcntno (Št.vseh mrtvih) — — Linčamo (Št.vsch mrtvih)

Graf 1: Število mrtvih udeležencev v prometu 2001 - 2010 s trendoma do leta 2021

Skupni cilj držav članic je, da se do leta 
2020 v cestnem prometu ohrani čim več 
življenj in prepolovi število žrtev ter hudo 
telesno poškodovanih oseb. Temu cilju sle
di tudi nacionalni program, ki predvideva, 
da število umrlih v prometnih nesrečah 
leta 2021 ne bi bilo večje od 35 oseb na 
mio prebivalcev in ne več kot 420 hudo 
telesno poškodovanih oseb (Nacionalnega 
programa varnosti, st. 5).

Zgoraj predstavljeni podatki prikazujejo 
trenutno stanje prometne varnosti v Slo
veniji. Upam, da bodo pri vsakem posa
mezniku vzbudili določeno stopnjo zave
dnosti, še posebej pri tistih, ki niso dojeli,

da lahko prevelika hitrost in alkohol za 
vedno spremenita življenje posamezniku 
in družbi.

V naslednji številki glasila vam bom pred
stavil bistvene spremembe novega Zakona 
o pravilih cestnega prometa, ki začne ve
ljati 1. aprila 2011, uporabljati pa se začne 
1. julija 2011.
Za vse, ki imate kakršnokoli vprašanje iz 
področja prometne varnosti, pošljite vpra
šanje na rajko.vrecar@gmail.com.
Vse občane prav tako obveščam, da bo 14. 
maja 2011, med 8.00 in 12.00 na naših 
cestah potekalo tekmovanje »Kaj veš o 
prometu«. Vse udeležence cestnega pro

meta naprošamo, da tega dne posebno 
pozornost namenijo voznikom koles in 
voznikom koles z motorjem.
Prav tako ste vabljeni, da si ogledate tak- 
tično-tehnični zbor avtošole Prednost d. 
o. o., Slovenske policije in starodobnih 
vozil. Glede na to, da je vožnja pod vpli
vom alkohola smrtno nevarna, bomo za 
vas organizirali imitacijo alkoholiziranosti 
s pomočjo posebnih očal. Pridite in se pre
pričajte!
Srečno vožnjo.

Rajko Vrečar, 
predsednik SPVCP
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Potovanje po Mehiki - predstavitev države iz Srednje 
Amerike
Potovanje v daljno deželo se je pričelo 12. 
novembra 2010, z vožnjo iz Trnovske vasi 
proti dunajskemu letališču, kjer smo se 
trije prijatelji vkrcali na letalo ter polete
li v London — prvemu prestopu naproti. 
Londonsko letališče je presenetili s svo
jo velikostjo in dobro organiziranostjo, 
kjer se je vkrcanje na čezoceansko letalo, 
letalske družbe British Airways, katero 
sprejme 530 potnikov, pričelo ob natan
ko predvidenem času. Polet proti Miamiu 
čez Adantski ocean je trajal debelih 8 ur, 
kjer se visoko nad Atlantikom ni moč iz
ogniti turbolencam, katere poskrbijo za 
povišan srčni utrip. Zelo miren postanek 
letala na ameriških tleh je vzbudil misli 
pričakovanja in radovednosti. Carinjenje 
potnikov na letališču je potekalo relativno 
hitro, za kar je poskrbelo vljudno osebje, 
s temnopoltim policistom na čelu, kateri 
nas je usmeril v smer, kjer smo si kasneje 
priklicali za Ameriko značilen rumen taxi, 
katerega voznik nas je odpeljal do hotela 
tik ob znani plaži Miami Beach.

V Miamiu sem ostal 6 dni in ga kot takšne
ga dodobra spoznal: z vožnjo po naravnem 
floridskem parku Everglades (močvirnato 
področje), kjer sem imel možnost biti v 
neposredni bližini aligatorjev (krokodi
lov); z organiziranim ogledom značilnosti 
notranjosti mesta, kjer izstopa obmorski 
del z Down Townom (predel mesta z naj
večjimi stolpnicami); z vožnjo med otoki 
slavnih, kjer oči požirajo razkošne hiše 
najbolj slavnih filmskih, športnih in glas
benih zvezd (Madonna, Shakira, Enrique 
Inglesias, Will Smith ...), za piko na i pa 
je sonce čudovito ugašalo za stolpnicami 
Down Towna.
Kopanje v morju Atlanskega oceana je 
posebno doživetje, kjer je zraven visokih

valov in belega peska dodobra presenetilo 
tamkajšnje močno sonce z rdečo posledico 
na koži.
Dnevi v Miamiu so hitro minevali, na ča
sovno razliko 8-ih ur pa sem se že prilago
dil, ko nas je letalo iz Miamia odpeljalo v 
smeri dežele tortilij, Mariachijev, tequile, 
kaktusov, piramid ...
... Mehika je dežala velike kulturne de
diščine tamkajšnjih prednikov Majev in 
Aztekov ter zaobsega površino 1.972.550 
km2. Glavno mesto države, katero upra
vlja predsednik države Felipe Calderon, je 
Mexico City in velja za največje špansko 
govorečo prestolnico na svetu. Uradni je
zik države je španščina, plačilna denarna 
enota pa je mehiški peso. Število prebival
cev je nenehno v porastu in se je po enem 
od zadnjih preverjanj šteje 111.211.789. 
Mehiško zastavo sestavljajo zelena, bela in 
rdeča barva, znotraj katerih je grb orla, ki 
na kaktusu žre kačo.
Potovanje po Mehiki se je pričelo po pre
letu Mehiškega zaliva in pristanku v Can- 

cunu, ki velja 
za neuradno 
prestolnico po
lotoka Yukatan, 
kateri se razte
za na površini 
dvajsetkratnika 
Slovenije. Zanj 
je značilno, da 
je na vsej tej po
vršini skorajda 
v celoti pokrit 
z džunglo, ra
stjem, katero je 
v povprečju niž
je od evropske
ga. Za polotok, 

kateri se razteza na izjemni površini, sta 
značilni dve posebnosti: prva je ta, da je 
na tej površini naj večja nadmorska višina 
16 m, druga pa, da na polotoku ni rečnih 
strug. Rastlinje se tako v zimskem času, ko 
v tem pasu Mehike vlada sušno obdobje, 
z vodo napaja iz podzemnih cenot, katere 
so podobne našim kraškim jamam in so 
bogate z akumulirano vodo iz poletnega 
deževnega obdobja. Sam polotok obdaja 
Mehiški zaliv, Atlantski ocean in Karibsko 
morje, ob katerem je bila tudi naša nasta
nitev v Playi del Carmen. Za te vrste pla
že so značilne kokosove palme, na katere 
je možno splezati, obmorski del kopnega 
preletavajo pelikani ali papige (Are), na 
drevesih je možno videti kače, po kopnem

se plazijo legvani, pod drevesi pa skrivajo 
rakuni.
Prvi raziskovalni izlet, katerega sem se 
udeležil, je bil v nekdaj majevsko trgovsko 
središče Tulum, katerega obdaja mogočno 
obzidje s šestimi vhodi. Znotraj obzidja 
se na široko odpre zelena oaza s palma
mi, pod katerimi senco iščejo legvani ter 
dve zgradbi malega in velikega gradu, iz 
katerih se razprostira pogled na turkizno 
zeleno Karibsko morje. Tulum je veljal v 
času civilizacije Majev za osrednjo tržišče 
za menjavo blaga.
Drugi raziskovalni izlet je bila Goba, kjer 
smo se povzpeli na piramido s 106-imi ka
mnitimi stopnicami, kjer se nam je razpro
strl pogled po celotni Yukatanski džungli 
in ravnini, katera omogoči iz te višine raz
gled do točke, katero oko še lahko zazna. 
Sledil je obisk vasi v Punta Laguni, katera 
je znotraj divjine — džungle in je možno 
videti ljudi, kateri še živijo na način nji
hovih predhodnikov ter s tem ohranjajo 
kulturno dediščino in običaje. Znotraj 
vasi smo obiskali tudi vrača, kateri je v 
pristnem domorodnem majevskem jeziku 
opravil obred, po katerem smo se okopali 
v že omenjeni podzemni cenoti.
Največja in najzanimivejša znamenitost, 
katero sem si ogledal, je bila piramida v 
Chichen Itzi, katera spada med sedem 
čudes sveta. Piramida meri v višino 48 m, 
njen vrh pa za razliko od egipčanske pi
ramide ni koničast, ampak je zaključen 
s kvadrasto kupolo. Vzrok, da piramida 
spada med sedem čudes je njena arhitek
turna zgradba, katera omogoča, da se ob 
plosku v njeni neposredni bližini zbere 
v kupoli zvok, kateri se v obliki odmeva 
vrne kot glas orla. Druga posebnost arhi
tekturne zgradbe je ta, da se na eni izmed 
štirih stopniščnih ram ob vznožju bohotita 
iz kamna izklesani kačji glavi, kar na dan 
enakonočja, ko sonce obide piramido in 
sence stopniščnih kač padajo pod določe
nim kotom, vizualizira gibanje kače iz vrha 
piramide.
Ker sem še mlad, sem potovanje zaključil 
s poležavanjem na rajski karibski plaži, 
obujanjem doživetij s prijateljema, Katjo 
in Alenom, igranjem odbojke na mivki, 
občasno pa se je prilegel tudi koktajl iz 
ananasove ali kokosove lupine.
To je na kratko o Mehiki, katera ne razoča
ra s svojo bogato kulturo, čudovito naravo, 
prijaznimi ljudmi in z odlično kulinariko.

Boris Pukšič
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Aktivnosti 
v Društvu kmetic
V Društvu kmetic se zaključujejo glavne 
aktivnosti v tej zimski sezoni, potekata še 
telovadba ob ponedeljkih in ročna dela v 
četrtek.
Tako smo januarja imele tečaj priprave 
obloženih kruhkov in kanapejev. Glavna 
atrakcija tega tečaja pa je bila vsekakor 
priprava nadevanega piščanca, ki ga je naš 
kuhar Dušan pripravil tako, da je iz celega 
izluščil vse kosti in ga potem nadeval. ( Pe
čenje bil zelo dober.)
Marca smo imele redni letni občni zbor, 
kjer smo pregledale delo preteklega leta, ki 
ga je bilo kar nekaj. Sprejele smo tudi plan 
dela za tekoče leto.
V sredo, 6 .aprila, je potekalo srečanje na
šega društva s prijateljskim društvom iz 
Stoperc, ki se odvija vsako letu v drugem 
kraju. Letos smo ga pripravile v našem dru
štvu in naše prijateljice gostile pri nas. 
Dobile smo se dopoldan, v lovskem domu, 
na kavi in klepetu. Ko smo se okrepčale, 
smo se odpravile v Sv. Trojico na ogled 
naše najbližje romarske cerkve. Za zaklju
ček dneva smo odšle na kosilu na kmetijo 
Požegar.
Ob prijetnem klepetu in druženju je dan 
kar prehitro minil. Polne energije in elana, 
ki ga človek dobi po sprostitvi v prijetni 
družbi, smo se odpravile novim obvezno
stim naproti.
Ker se bližajo velikonočni prazniki, želim v 
imenu društva vsem občanom obilo vese
lja in blagoslova ob uživanju velikonočnih 
dobrot.

Marica Maguša

Pletenica
1 kg moke,
4 rumenjaki,
120 g sladkorja,
80 g kvasa,
120 g masla,
sol, aroma limone ali lupina, vanili, 
cca 300 g mleka,
400 g rozin 
in malo ruma.
Naredimo gladko testo. Razdelimo na 4 
dele, ker pletemo s 4 prameni. Vzhajamo, 
premažemo z jajcem. Pečemo pri 190 do 
200 stopinj.(Lahko naredimo eno štruco 
ali pa 3 manjše.)

Društvo kmetic

Občni zbor PGD Biš
16. 1. 2011 je bil v kulturni dvorani v Tr
novski vasi 135. občni zbor PGD Biš. De
lovno predsedstvo so se sestavljali Alojz Fe
konja, Franc Čuček in Vladko Breznik. Ti 
so skrbeli, da je uradni del občnega zbora 
minil brez težav. Po posredovanih poroči
lih in predstavljenem delu za naslednje leto 
so podelili zahvale, čine za napredovanja 
in priznanja za opravljene specialnosti. 
Zahvale so prejeli: Vlado Breznik, Miran 
Brumen, Simona Čuček, Silvo Dominko, 
Alojz Fekonja, Zvonko Horvat, Manfred 
Jakop, Bojan Kuzminski, Franc Krajnc, 
Dušan Kramberger, Edvard Lubec, Dani
jel Maguša, Andrej Murko, Stanko Ornik, 
Mitja Potrč, Jože Požegar, Mirko Roškar, 
Marjan Simonič, Franc Šuen, Mitja Štum- 
berger, Vlado Štumberger, Stanko Tašner, 
Rajko Vrečar in Društvo kmetic. Napredo
vanja so si zaslužili: Andrej Murko GČ L 
st., Danijel Kramberger GČ L st., Andrej

Arnuga GČ II. st. in Jože Požegar GČ II. st. 
Gasilci pa so v prejšnjem letu pridobili tudi 
nekaj novih specialnosti, in sicer: bolni
čar — Sandi Lah, tehnični reševalec — Silvo 
Dominko, Matej Irgolič in Sandi Lah ter 
inštruktor - Andrej Arnuga, Miran Arnuga 
in Mitja Štumberger. Po koncu uradnega 
dela so gasilce in ostale goste zabavali Mla
di muzikanti.

Dušanka Škamlec

Zdravila iz domače lekarne
V petek, 25. Februarja, smo na
brali nova znanja o zdravilih iz 
domače lekarne. Go
spa Jožica Recek je že odraščala »s 
pomočjo rožic in travic« iz nepo
srednega okolja. Posredovala nam 
je praktična znanja. Slišali smo 
tudi, kako pripraviti tinkture.
Posebej je poudarila zdravilnost 
naslednjih rastlin: rmana, njivske 
preslice, ozkolistnega trpotca, div
jega kostanja, zeljnih listov, šen
tjanževke, žajblja, melise, tavžent rože ... 
Rade volje je odgovarjala na številna vpra
šanja poslušalcev.
Ni pozabila povedati, da so vsa domača 
zdravila dopolnila farmacevtskim sred

stvom. Sprejela je predlog, da nas tudi po
pelje v prepoznavanje zdravilnih zelišč.

Zapisala:
Angelca Fras, predsednica TD Trnovska vas
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Trnovski zvon, letnik XI

Spomini oživijo, ko starejši spregovorijo
Turistično društvo Trnovska vas je organi
zator zanimivih prireditev.
V petek zvečer, 18. februarja, so prišli na 

račun še posebej tisti, ki radi prisluhnejo

temu, kako je bilo nekoč. Da ne bo pomo
te, ne gre za pravljice, gre za resnične zgod
be naših občanov. Naše »korenine« stare 80 
in več let so spregovorile o tem, kar je bilo 
zanimivega v času njihove mladosti. 
Tajnica društva ga. Marija Vršič je prijazno 
nagovorila vse nastopajoče in jih vzpod
bujala k pripovedovanju, in sicer kar v 
narečju, kar je še bolj popestrilo priredi
tev. »Odmore« med posa
meznimi pripovedmi so 
popestrili domači ljudski 
pevci ter Karmen Štumber- 
ger s frajtonarico. Za boljšo 
slišnost je poskrbel svetnik 
Alojz Fekonja. Poslušalci 
smo imeli možnost posta
vljanja vprašanj na posa
mezno temo, kar smo tudi 
izkoristili.
Nežika Čeh iz kočiča je iz 
lastnih izkušenj opisala, 
kako so pridelovali, trli in 
predli lan. Najbolj zanimiv 
je bil opis dela v lanišnici 
ter seveda nagajivosti pri delu. Smeh in za
bava ob delu sta bila vedno prisotna. Slišali 
smo še, da so bile lanišnice uporabne tudi 
za sušenje sadja. Ker je bila Nežika pridno 
dekle, je znala vso to posušeno sadje tudi 
prodati. Imela je svoj denar in privoščila si 
je lahko žemlje. Rekla je: »To je bil takrat 
pravi priboljšek, ne pa zdaj, ko imajo deca 
puno sladkarij.« Nežiki so poslušalci posta
vili kar nekaj vprašanj.
Trezika Zelenko iz Sovjaka je povedala,

kako so iz svinjskih in govejih kož doma 
delali usnje za čevlje. »Res so bli hujdi caj- 
ti! No, nikoli niso tako hitro obupavali kot 
danes.« Trezika je na mizo postavila še raz

lične izdelke iz ličja. S seboj je 
imela namočeno ličje in iglo 
— šivanko ter prikazala, kako 
se ličje šiva in kako nastane
jo: copati, košarica, cekar, 
podstavek za lonec, škatlica 
za modne dodatke ali zaupne 
dokumente.
Angela Petrovič iz Trnovske 
vasi je prav tako spregovori
la o težavah pri plačevanju 

akontacij — tako so nekoč rekli davku. Z 
možem sta prevzela gramoziranje ceste. 
Vse sta nakladala ročno in vozila z živino. 
Pohvalila je cestarja — begmoharja — tudi 
domačina, ki je ves šoder skrbno poravnal. 
Angela se je tako prehladila, da so jo šele v 
mariborski bolnišnici rešili smrti. Danes še 
vedno z veseljem pogleda v hlev, če le more 
še kaj postori ... ni ji dolgčas ...

Mica Roškar iz Biša se je spomnila težke
ga položaja, ko je ostala na kmetiji sama z 
dvema otrokoma, saj je mož nesrečno kon
čal med strahotno nevihto. Mico poznamo 
občani po dobrem domačem kruhu, oku
snih gibanicah. Največje njeno veselje je 
druženje z ljudmi.
Slišali smo tudi, kako so že leta 1950 v Tr
novski vasi igrali ljudske igre. Justa Čeh iz 
Trnovske vasi je povedala, kako so se učili 
vloge, kje in kako so nastopali ... bilo je 
zabavno in zanimivo. Ob priliki si bomo 
ogledali nekaj fotografij, ki so nastale v ti
stih časih.
Ignac in Mimika Štebih iz Sovjaka sta nam 
predstavila zanimivo temo za današnji 
mladi svet: vasovanje, gostuvanje. Ignac je 
vztrajal kar šest let, tako dolgo je namreč 
hodil v Voličino k Mimiki, preden sta se 
poročila. So pa mladi tiste čase že hodili v 
kino pa na žegnanja. Najprej sta se poročila

civilno. Prisotna sta bila le strašinarja. Te
den pozneje sta se poročila cerkveno, in si
cer so imeli prvi dan gostijo na nevestinem 
domu, drugi dan pa pri ženinu, kamor se je 
nevesta preselila. Mimika je rekla, da sta že 
težko čakala poroko, saj je Ignac lahko bil 
pri njej doma, ko je bila vsa družina skupaj. 
Poslušalci smo z zanimanjem poslušali in 
nismo iskali primerjav z današnjimi razme
rami.

Skupaj smo še posedeli v dvorani, saj je 
Marija spekla odličen domač kruh, njen 
brat Štefan je poskrbel za dobro domačo 
kapljico, Jože je prinesel zaseko in čebulo, 
Angelca je podarila kumare, Barbara pa pri
pravila ta prave domače obložene kruhke. 
Spomini so še malo poromali nazaj v prete
klost ... Vsem skupaj nam je bilo prijetno.

Angelca Fras, predsednica TD Trnovska vas 
Foto: Andreja Krajnc

Kork
Trnovska vas
V mesecu februarju smo izpeljali naš redni 
občni zbor društva. Predsednica društva 
Kristina Vršič je podala plan dela za leto 
2011, za katerega smo si zadali, da ga bomo 
skušali v celoti izpeljati. V mesecu marcu 
smo že razdelili prve pakete. Tu nam je 
bila v veliko pomoč Območna organizaci
ja rdečega križa Ptuj. Pakete so prejeli tisti 
občani, ki so naše pomoči res bili oz. so po
trebni. Naslednja takšna akcija bo kmalu. 
Sodelovati pa nameravamo tudi na čistilni 
akciji, ki bo potekala 9. aprila.

Marija Magma
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Aktivnosti Turističnega društva
Člani turističnega društva smo si to zimo 
prizadevali, da bi čim večkrat popestrili 
mrzle zimske večere in se tudi seznanili s 
čim novim. Vabili smo in naše večere po
imenovali PETKOVI VEČERI. Marsiko
mu bo še dolgo ostal v spominu petkov 
večer, ki smo ga poimenovali SPOMINI 
OŽIVIJO, KO STAREJŠI SPREGO
VORIJO. Hvala vsem, ki ste se odzvali 
mojemu vabilu in pogumno spregovorili. 
Naslednji petkov večer smo poimenova

li ČAJI IZ DOMAČIH ZELIŠČ. Vroč 
čaj pripravljen iz domačih rožic in rastlin 
je dišal in nas toplo ogrel. Med nami so 
ljudje, ki te rastline dobro poznajo in jih 
tudi pridno uporabljajo. Dostikrat pre
hitro zavijemo po pomoč v lekarno, zato 
smo naslednji petkov večer poimenovali 
ZDRAVILNA ZELIŠČA IN PRIPRAVKI 
IZ NJIH. Naše babice in dedki so včasih 
poznali vse travice in rož'ce, s katerimi so 
pregnali marsikatero bolečino ali pa zace

lili rano. Ta večer smo 
prisluhnili zbirateljici, 
spregovorila je o tistih 
rožicah in rastlinah, za 
katere ve, da so marsiko
mu olajšale bolečino.
Na občnem zboru pa je 
naš mladi popotnik Bo
ris predstavil v sliki in 
besedi tritedensko pote
panje po Mehiki. Pono
sni smo na naše mlade in 
pogumne popotnike ter 
hvaležni, da nam je od

blizu pokazal in marsikaj zanimivega tudi 
povedal. Boris, upam da tvoj popotniški 
nahrbtnik ne bo dolgo zaprašen ležal v 
kotu, hvala ti in srečno pot.
S prihodom pomladi se naši načrti spre
menijo. Ogledali si bomo logarico, podali 
se bomo na pohode, s kolesom popeljali 
po naših poteh, popeljali na strokovno 
ekskurzijo in še marsikaj. Vse informacije 
dobite na internetni strani, ali nas pokliči
te in vprašajte. Kljub obilici dela in skrbi si 
vzemite čas ter se nam pridružite, naredite 
nekaj za svoje zadovoljstvo. Lepe veliko
nočne praznike ter nepozabne dopustniške 
dni.

Za TD Marija Vršič

Trnovska vas tretje leto zapored medobčinski prvak!
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Končala se je medobčinska liga 2010/2011 
v streljanju s serijsko zračno puško, z za
dnjim kolom in s podelitvijo ter pogosti
tvijo 2. 4. 2011, v Trnovski vasi. V ligi je 
vse skupaj sodelovalo deset ekip in devet
intrideset posameznikov. Pomerili smo se v 
devetih kolih. Kot prejšnja leta je bilo tudi 
letos zelo napeto čez celo sezono, bitka za 
nekatera mesta je bila odprta vse do sklepne
ga kola in do zadnjega strela, kar sta najbolj 
občutila tekmovalca na drugem in tretjem 
mestu, ki sta po 9-tih kolih imela enak se
števek. Še enkrat več je bil najboljši strelec 
lige Mirko Tenšek, vodja ekipe SD Velka 
in večkratni regijski prvak s serijsko zračno 
puško. 2. mesto je dosegel Marjan Horvat 
(Vitomarci), ki je v tej ligi nastopal prvič,

3. pa njegov 
moštveni ko
lega, izkuše
ni strelec in 
trener Slavko 
Gorenc.
Naši tekmo
valci so osvoji
li še naslednja 
mesta: četrto
Roman Ma- 
guša, za en 
krog za njim 
je zaostal De
jan Cvetko, 
sedmo Sandi Njivar, deveto Benjamin Ku
har, enajsto Damjan Prajndl, sedemnajsto 

Bojan Maguša, devetnajsto 
Jani Čeh in dvajseto Mitja 
Kovačič.
Ekipno so tretjič zapored 
zmagali strelci Trnovske vasi 
A v postavi Roman Maguša, 
Benjamin Kuhar in Dejan 
Cvetko s 4729 zadetimi 
krogi. Letošnji podprvaki 
so SD Vitomarci (Slavko 
Gorenc, Marjan Horvat, 
Ferdo Majer), 4685 krogov. 
Na tretje mesto pa se je v 
zadnjih dveh kolih povzpela

SD Velka (Mirko Tenšek, Sara Srne, Aleš 
Fluher) s 4648 krogi. Četrto mesto je pri
padlo ekipi Oseka A, peto SD Trnovska vas 
B (Sandi Njivar, Benjamin Kuhar, Bojan 
Maguša), šesto SD Vitomarci B, sedmo 
novincem v ligi SD Selci, osmo SD Osek 
B, deveto SD Velka B in deseto SD Vito
marci C.
Več na www.sdtv.si.

Medobčinske lige: 
Franci Fla?neršak
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Intervju z novim predsednikom SD Kenguru
Pogovarjala sem se z novim predsednikom 
ŠD Kenguru — Leonom Pavalecem.

Pozdravljen. Se lahko našim bralcem 
najprej na kratko predstaviš.
Leon Pavalec:
»Sem študent 4. letnika sociologije in zgo
dovine na Filozofski fakulteti v Ljubljani. 
Večino časa zadnja leta tako preživim v 
Ljubljani, domov pa se vračam samo ob 
vikendih zaradi obveznosti v društvih. Za
dnjih pet let delujem pretežno v športnih 
organizacijah, kjer se vse skozi aktivno 
ukvarjam s futsalom. Ampak z mislimi sem 
že korak dlje, saj me v prihodnosti mikata 
predvsem področji kulture in turizma.«

Z letom 2011 si prevzel funkcijo predse
dnika ŠD Kenguru. Si pred tem že opra
vljal kakšno funkcijo v društvu?
Leon Pavalec:
»Z društvom sem povezan že od vsega 
začetka. Kenguru mi je že v mlajših le
tih predstavljal pomemben del življenja. 
Še danes se spominjam dneva, ko sem se 
včlanil s pomočjo svojega predhodnika 
in kako sem tisti čas občutil kot enega od 
prelomnih za mladino v kraju. Lahko bi 
rekel, da sem bil preko številnih prireditev, 
ki jih je takrat društvo organiziralo, pred
vsem pa Vetra v laseh, uspešno rekrutiran v 
društvo. Prvo pomembnejšo udeležbo pri 
dejavnostih društva je predstavljalo kole
sarjenje do Blatnega jezera leta 2004, od 
takrat dalje pa ne pomnim obdobja, ko več 
ne bi bil vključen v delovanje društva. Leta 
2007 sem v upravnem odboru prvič zase
del mesto med organi ŠDK. V naslednjem 
mandatu sem se zaradi dogodkov v dru
štvu odpovedal mestu v vodstvu društva, 
sem pa sprejel vlogo predsednika disciplin
ske komisije, ker se nisem želel povsem od

daljiti od delovanja društva. Ampak že v 
naslednjem letu sem na skupni imenovalec 
zbral aktivnosti v nogometu in ustanovil 
nogometno sekcijo, ki je danes najdejav
nejši in eden najbolj prepoznavnih ele
mentov društva. Nogometna ekipa nedvo
mno predstavlja eno od pomembnejših 
dejavnikov, zaradi katerih sem se na koncu 
odločil za upravljanje društva.«

Si se na prevzem dolgo pripravljal, na
črtoval?
Leon Pavalec:
»Kot pomembnejši element odločitve na 
tej poti štejem tudi večletno prizadevanje 
za zagotovitev boljših prostorskih pogo

jev, ki počasi s slačilnicami dobiva želeno 
podobo ter upam, da bomo v prihodnosti 
svoje prostorske pogoje izboljšali še z novo 
večnamensko dvorano. Prevzem sem (pre) 
dolgo časa načrtoval. Prve korake na poti 
k temu sem že začel na začetku prejšnje
ga mandata, v letu 2008. Prelomnico je 
zagotovo pomenilo povečano zanimanje 
za društveno spletno stran. Že takrat sem 
opazil, da bo najverjetneje napočil čas, ko 
bom prevzel društvo in bom takrat želel, 
da so primerni pogoji dela že vzpostavlje
ni. Skozi vso to obdobje sem pripravljal 
dokumentacijo in arhiv ter vzpostavljal 
stike z novimi morebitnimi partnerji. Na
mreč ni nobena skrivnost, da se pripravlja 
publikacija za 10 let delovanja društva in 
zbiranje teh podatkov je zahtevalo veliko 
časa in energije. Prvi bolj konkretni korak 
na tej poti pa je bil, da sem v preteklem 
letu predal mesto predsednika KMN Mit- 
mau. Potem je bilo vse še samo podrejeno 
iskanju primerne ekipe in zagotovitvi ne
motenega delovanja nogometne sekcije.«

Na kakšen način si izbral ekipo, ki ti po
maga pri vodenju društva?
Leon Pavalec:
»Na začetku je bila narejena analiza vseh 
aktivnih članov in simpatizerjev društva 
iz preteklih let. Nato sem k obstoječemu 
seznamu dodal še potencialne nove kan
didate. Vsem se je nato razdelilo anketne 
vprašalnike, da so se pridobile informaci
je o interesu delovanja v društvu, samem 
mnenju o društvu kot tudi samem po
znavanju društva. Na koncu pa sem na 
podlagi analize prejšnjih struktur vodstev 
(starost, spol, kraj) skušal smiselno nadgra
diti obstoječe. Temu so potem sledili in
dividualni pogovori s posamezniki, katere 
sem nato predlagal sprva staremu vodstvu 
in nato še občnemu zboru. Zavedam se, da 
»riba začne najprej smrdeti pri glavi«, zato 
je pomembno, da bomo zagotovili stabil
no delovanje društva. Iz tega razloga sta 
blagajniško in sekretarsko mesto prevzela 
Matej Meznarič in Dušanka Škamlec, naj
pomembnejše projekte v društvu pa Boris 
Pukšič, Rok Murko in David Selinšek, ker 
uživajo moje veliko zaupanje.«

Si se ob prevzemu društva soočal s ka
kšnimi dvomi, strahovi?
Leon Pavalec:
»Vsako pomembnejšo odločitev v življenju 
spremljajo pomisleki. Nekateri so se žal 
izkazali, da so bili opravičeni, drugi spet 
ne. Že od vsega začetka nisem povsem za
dovoljen z razvojem društva v preteklih le
tih. Moram pa priznati, da je ustanovnim 
članom uspelo nekaj, v kar nisem prepri
čan, da bi sam zmogel. Kljub številnim 
pomanjkljivostim jim je uspelo vzpostaviti 
masovno integracijo članov in postopen 
prenos na prihodnje generacije. Čeprav 
ima naše društvo z dvema letoma relativno 
kratko mandatno obdobje, je pa lahko to 
še kako dolgo, če na njega nisi pripravljen 
in nimaš prave ekipe. Ključna je tudi pod
pora ljudi, za katero pa opažam, da kvali
tetno delo ni nujno edini pogoj. Po drugi 
strani pa si želim prav čim več drugačnih, 
različnih mnenj in kritik, ker sem trdno 
prepričan, da samo tisti, ki zna sprejeti kri
tiko kot konstruktivni način razmišljanja, 
je zmožen uspešno voditi projekte. Sam 
sem si postavil visoke standarde, tako da 
bo v veliki meri odvisno tudi od mene, če 
bom sam sebi opravičil vlogo.«

Shšala sem, da je z novim letom v dru
štvu tudi nekaj novosti, nam jih lahko 
predstaviš?
Leon Pavalec:
»Zadanih je veliko novosti, za katere pa
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je potreben čas, da se bodo ukoreninile 
v praksah delovanja društva. Od članov 
vodstva v prihodnje pričakujem predvsem 
skrbno načrtovanje projektov ter poročila 
delovanja. Med večjimi novostmi je največ 
štiriletno obdobje opravljanja posamezne 
funkcije v društvu. Razlog je predvsem v 
prevladujoči strukturi vodstva, ki je v pov
prečju v tretjem desetletju. Gre za življenj
sko obdobje, ki je prežeto s številnimi 
pomembnimi odločitvami. Mnogi zaklju
čujejo šolanja, spet drugi ga nadaljujejo v 
oddaljenih krajih. Veliko jih skuša tudi pr
vič vstopiti na trg delovne sile in si ustvar
jajo nove družine ter zamenjuje domove. 
Iz teh razlog je trenutno težko vzpostaviti 
ekipo za dolgoročne projekte. V tem času 
se komaj vzpostavlja prva Kengurujeva ge
neracija, ki še ni povsem zmogla in tudi 
želela predati upravljanja društva, da bi se 
lahko umaknila v neke vrste nevidni nad
zor. O tem bomo morda lahko govorili čez 
kakšno desetletje ali dve. Pomembno pa 
je, da bomo takrat, ko bo do tega prišlo, 
vse zaslužne člane iz preteklosti nagradili 
z vsemi častmi. Tudi fluktuaciji ne ubeži
mo, iz tega razloga še je posebej pomemb
no, da imamo vzpostavljen dober prenos

na prihodnje generacije. Podrobneje sem 
novosti predstavil na dveh sejah društva 
in tudi v navezujočem članku v tej številki 
Trnovskega zvona, zato ne bi rad preveč 
govoril o spremembah, temveč bi jih sprva 
raje dosegel.«

Kakšna je tvoja vizija za društvo?
Leon Pavalec:
»Osrednja ideja je predvsem ta, da se s po
časnim prenosom na mlajše generacije po
časi izoblikuje kader generacij, ki se bodo z 
društvom identificirale ter tako zagotavlja
le dolgoročni obstoj. Kot najpomembnej
šo se mi zdi vzpostaviti neko kontinuiteto 
delovanja, ki bo zlahka premagovala mo
rebitna težja obdobja. Priložnost društva 
na področju tekmovanj vidim predvsem 
v samostojno delujočih sekcijah ekipnih 
športov, katerih temelji bi bili postavljeni 
na pretežno domačem kadru, kateri pa bi 
bil podprt z mladimi selekcijami. Na po
dročju rekreacije bi bilo potrebno pred
vsem vzpostaviti mlad in dinamičen kader, 
ki bi vodil različne telovadne programe za 
vse generacije in bil pripravljen na dodatna 
izobraževanja za vaditelje, moderatorje ter 
koordinatorje. Skrb za rekreacijo občanov

bi odslej moralo biti eno glavnih vodil 
društva. Glede organizacije prireditev pa 
menim, da bo v prihodnje potrebno delati 
predvsem na kvaliteti in večji udeležbi ter 
manj na kvantiteti. V osnovi gre predvsem 
za to, da se članom ustvari stabilno okolje, 
ki jim bo omogočilo udejstvovanje.«

Bi rad kaj še posebej sporočil našim ob
čanom?
Leon Pavalec:
»Čeprav šport v občini ni v ospredju, sem 
prepričan, da si ga ogromno ljudi želi ter 
tudi potrebuje. Športno društvo Kengu
ru ni namenjeno zgolj mladim kot vlada 
zmotno prepričanje, temveč je namenjeno 
vsem generacijam. Potrebe po rekreaciji bi 
morali zagotavljati vsi, saj ob zdravi pre
hrani predstavlja temelj zdravega telesa. 
Prepričan sem, da društvo lahko predsta
vlja najboljšo obstoječo obliko organizira
ne vadbe v okolju, zato bomo veseli vseh 
povpraševanj, pobud ter kritik.«

Dušanka Škamlec

Kengurujev 8. zbor članov
8. zbor članov Športnega društva Kenguru 
se je odvijal 29. januarja 2011, v kulturni 
dvorani v Trnovski vasi. Obravnavali smo 
13 točk dnevnega reda in sprejeli kar ne
kaj sprememb v društvu. Z letom 2011 
se je namreč končalo mandatno obdobje 
nekaterih članov UO: predsednika, tajni
ka, blagajnika, ostalih članov UO, pred
sednika nogometne sekcije, predsednika

nadzornega odbora, članov disciplinske in 
verifikacijske komisije. Najpomembnej
šo funkcijo, predsednika, je prevzel Leon 
Pavalec (celoten pregled novih funkcij si 
lahko ogledate na naši spletni strani: www. 
sportnodrustvokenguru.si). Po predstavlje
nem delovanju društva v preteklem letu so 
podelili tudi nekaj plaket, pohval, zahval in 
nagrad zaslužnim članom društva. To leto

so jih prejeli Matej Meznarič, Rok Murko 
in Leon Pavalec (plaketo), Boris Pukšič in 
David Selinšek (pohvalo), Barbara Dru- 
mlič, Danijel Maguša in Uroš Majerič 
(zahvalo), Benjamin Kuhar (naj športnik), 
Robert Halužan (naj igralec) ter Sandi Or
nik (pohvalo, naj strelec, naj nastopov). 
Danijel Maguša (bivši predsednik) pa je 
prejel zahvalo za 4-letno vodenje društva 
in trenirko društva. Člane društva je skozi 
zbor članov zabavala tudi maskota društva: 
Kenguru Wii. Ob koncu uradnega dela pa 
so se člani društva zabavali z Duo Fantič.

Dušanka Škamlec 
Foto: Gregor Šalamun
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Trnovski zvon, letnik XI
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Letni koledar društva ’ll
Januar Februar Marec April Mai Junij Julij Avgust September Oktober November December

Uradne Uradne ure Uradne Uradne ure Uradne Uradne ure Uradne Uradne Uradne ure Uradne ure Uradne ure Uradne ure
ure ure ure ure ure

Seja LO Seja UO Seja UO Seja UÜ Seja UO Seja UO Seja UO Seja UO Seja UO Seja UO Seja UO Seja UO
Sestanek Sestanek Sestanek Sestanek Sestanek Sestanek Sestanek

nadzornega moderatorjev komisije odbora za nogometne komisije za nadzornega
odbora in »»Vetrn v zn javna marketing ekipe priznanja odbora in

disciplinske laseh« poročila in disciplinske
komisije in ra/pise promocijo komisije

Letna Članarina Nabava Delovna Inventura Razpis Predstavitev Razpis Razpis za Koledarji
poročila delovnega akcija programa za nogometne terminov za prireditve in

materiala šport ekipe rekreacijo sekcije
DL RS & Sponzorstva Nabava športne opreme Letni

\ipv* progam
8. občni Smučarski Lan Medvaški Kolesarjenje Telesne priprave Projekt

8. »Športnizbor skoki & pum turnir in do nogometne ekipe
ža klanje pokal Sclm urzsee oktober«

DETRAN
Smučanje 8. »Veter Poletne l/lfl v Kengurujeva
na Voglu v laseh« delavnice Gardaland Stojnica

Zimska 1 isa Ptuj II Društvo rnalega nogometu Lenart B Poletni;i ligo Sv. Društvo malegix nogometa Lenart B Zimska ligo Ptuj II
Trojica

Vabila za Letaki za Publikacija Glasilo Letna publikacija društva Glasilo
občni zbor Glasilo Trnovski zvon Veter v nogometne Trnovski Letaki za Športni oktober Trnovski zvon

laseh sekcije zvon Glasilo 1 movski zvon
* sestanki A uradne ure * obveznosti * prireditve & dogodki * tekmovanja 

nogometne sekcije
obveznosti nogometne sekcije tiskovine

Predvidene točke dnevnega reda sestankov upravnega odbora v letu 2011
Januar Februar Marec April Maj Junij Julij Avgust September Oktober November December
Evalvacija Organizacija Priprava Predstavitev Priprava Poročilo Sestava Predstavitev Organizacija Poročilo Predstavitev

dela pobiranja izvedbe programa dokumentacije za nogometne seznama programa prodaje »Športni predlogov za
članarine delovne »Veter v razpis Programa sekcije sponzorjev »Športni koledarjev oktober« nagrade in

akcije laseh« za šport oktober« priznanja
Sestava Priprava Poročilo Priprava razpisa za Priprava letnega Organizacija

poročila za izvedbe »Vetra v prireditve in sekcije programa in občnega
DL RS & inventure laseh« Priprava razpisa za nabave zbora

A j pes_____________________________________________________________________________________________termine rekreacije________________
* upravni odbor * nogometna sekcija * odbori & komisije

ŠD Kenguru veter v laseh - s športom proti drogi
V Športnem društvu Kenguru se zavedamo 
pomena športne dejavnosti kot vzgojtio- 
rekreativtie dejavnosti mladih, ki je na
menjena vsem in vsakomur, s poudarkom 
na druženju, zabavi in sprostitvi. Menimo, 
da je vsakršno športno udejstvovanje tesno 
povezano z vrednotami, kot so vključeva
nje, solidarnost, tolerantnost, ekipni duh 
in fair play, zato je šport pomembno oko
lje, v katerem potekata vzgoja in izobraže
vanje. Gibalne izkušnje, ki jih mladostni
ki pridobijo in razvijajo v okviru športne 
vadbe v mladosti, imajo vpliv na celosten 
razvoj mladostnika, saj se v športu sreču
jejo s pravili in z vrednotami, za uživanje 
v igri pa se morajo naučiti tudi določenih 
socialnih spretnosti, kot so sodelovanje, 
tekmovalnost, pripadnost ekipi in komu
nikacija. Lahko rečemo, da je športna 
aktivnost v mladosti najboljša naložba

za mladostnikovo ustvarjalno in polno 
življenje kasneje.

Zavedamo se tudi, da dandanes mladim 
telesni napor postaja vse bolj tuj in jih med 
njimi vse več išče rešitev v drogah (dovolje
ne droge, npr.: alkohol, tobak, zdravila in 
nedovoljene droge, npr.: kokain, marihu
ana) in drugih oblikah odvisnosti, mi pa 
smo prepričani, da je bolje izbrati šport.

V okviru vseslovenske športno-družbe
ne akcije Veter v laseh — s športom proti 
drogi je naš namen širiti krog stalno aktiv
nih v športu, s poudarkom na vključevanju 
tistih, ki so v športu manj dejavni in po
večati ozaveščenost med mladimi o nega
tivnih posledicah različnih vrst odvisnosti 
in pozitivnih učinkih športne aktivnosti, 
saj le-ta pripomore k sproščanju energije,

I

spoznavanju sebe in drugih na pozitivne 
načine.

V akcijo VETER V LASEH - S ŠPOR
TOM PROTI DROGI, katero v ŠD 
Kenguru organiziramo v soboto, 7. maja 
2011, v športnem centru v Trnovski vasi 
(športna igrišča), vključujemo mlade in 
jih opozarjamo, spodbujamo ter jim po
nujamo drugačen pogled na življenje — 
aktiven, naravi prijazen, vesel, sproščen, 
dinamičen, soUdaren, skratka — MLA
DOSTNIŠKO RAZIGRAN.

Vodja akcije, 
Boris Pukšič
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Športno društvo Kenguru v obdobju 2011-2012
Spoštovane občanke in občank 29. ja
nuarja 2011, je bilo na 9. občnem zbo
ru Športnega društva Kenguru izvoljeno 
novo vodstvo za obdobje 2011—2012. Po 
obsežni razpravi in dogovorih smo le pri
šli do oblikovanja novih organov društva. 
Pri oblikovanju organov so bili upošteva
ni tako demografski trendi kot spolna in 
starostna struktura društva v predhodnih 
mandatih. Skušali so se odpraviti tudi defi
citi (nizka povprečna starost, nizek odsto
tek ženske populacije in slaba zastopanost 
posameznih vasi Občine Trnovska vas) 
znotraj društva, vendar so težave globoko 
zasidrane in zahtevajo dolgoročni proces 
odprave.
Delo znotraj upravnega odbora je tokrat 
razdeljeno na zagotavljanje osnovnega de
lovanja društva (predsednik, tajnik, blagaj
nik), po potrebah društva (Športni okto
ber, Veter v laseh) in po potrebah članov 
(nogometna sekcija, vodja rekreacije, vod
ja družabnih iger, vodja aktivnosti predšol
skih otrok, vodja zimskih aktivnosti ...). 
Sestavljeno je tudi večje število odborov in 
komisij, katerih delovanje in aktivnost je v 
veliki meri prepuščeno predsednikom od
borov oziroma komisij. Tako bodo odbori

(Odbor za rekreacijo, Odbor za infrastruk
turo, Odbor za marketing in promocijo, 
Uredniški odbor, Odbor za slikovna gradi
va in navsezadnje tudi Odbor za pripravo 
zbornika »10 let ŠD Kenguru«) skrbeli za 
dodano vrednost dela v društvu, komisi
je pa izpolnjevale po zakonu zahtevane 
(Komisija za statut in druge akte društva, 
Komisija za javna poročila in razpise, Ko
misija za inventuro) in društvu potrebne 
naloge (Komisija za podelitev nagrad, pri
znanj in zahval, Komisija za volitve in ime
novanja, Verifikacijska komisija).
Ker našega društvo ne predstavlja zgolj 
predsednik društva, je prav, da se vsem za
interesiranim omogoči delovanje, posebej 
poudarjeno je samoudejstvovanje znotraj 
društva. Ponujamo širok spekter aktivno
sti, kjer se navsezadnje za vsakega nekaj 
najde in to bodo tudi v prihodnje glavne 
smernice društva. Tako se društvene smer
nice skrivajo v temeljnem geslu prihodnje
ga mandata »STABILNOST, SAMOINI
CIATIVNOST, SOFINANCIRANOST»

V prihodnje se bo skušalo zagotoviti sta
bilno delovanje društva (mesečna finanč
na poročila, urejena evidenca članstva,

uradne ure, redne seje upravnega odbora, 
zapisniki sej, arhiv ...); ohranjati osnovne 
smernice, projekte in prireditve (Veter v la
seh, Športni oktober) društva; omogočati, 
spodbujati in sofinancirati nove projekte, 
sekcije in dejavnosti.
Vse aktivnosti znotraj društva bodo po
tekale v zaporedju RAZPIS, IZVEDBA, 
POROČILO. Temeljna naloga upravnega 
odbora bo odslej sestava razpisa, kjer se bo 
povabilo vse zainteresirane, da v sklopu 
ŠDK izvedejo razne aktivnosti. Upravni 
odbor je zato slednje v začetku leta vključil 
v svoj letni program in jim bo po svojih 
zmožnostih zagotavljal sredstva za izvedbo. 
Od samih organizatorjev pa se pričakuje, 
da bodo izpolnili zastavljene pogoje za iz
vedbo projektov pod pokroviteljstvom ŠD 
Kenguru.
Smatram, da smo sestavili dober kolektiv. 
Času in Vam pa prepuščam, če je temu res 
tako.

Športni pozdrav!

Predsednik društva ŠD Kenguru, 
Leon Pavalec

Smučanje na Voglu
Na smučišče Vogel, ki leži visoko nad pre
lepim Bohinjskim jezerom, v osrčju zašči

tenega območja Triglavskega narodnega 
parka, nas je iz doline gondola pripeljala 
na nadmorsko višino 1535 m, od koder se 
odpira čudovit panoramski razgled na Tri
glavsko pogorje vse tja do Kamniških Alp. 
Športno društvo Kenguru je tako orga
niziralo 2. smučanje na Voglu, 12. marca 
2011. Smučanja se je udeležilo 42 ljubi
teljev smučanja. Že zgodaj zjutraj smo se 
zbrali pred gostiščem Siva čaplja ter se od
pravili novim dogodivščinam naproti. Na 
Vogel smo prispeli 8.30, kjer nas je pre
senetilo slabo vreme. Kljub megli in vetru 
nismo obupali, saj smo uživali v druženju 
in smuki po belih strminah. Ko nam je 
mraz nekoliko prodrl skozi oblačila, smo

se odločili za kosilo v restavraciji Viharnik. 
Po odličnem kosilu smo si privoščili nekaj 
počitka, potem pa smo se ponovno spusti
li po strminah. Obiskalo nas je še sonce, 
ki nam je polepšalo popoldan in vsi, tudi 
tisti, ki so bili prvič na Voglu, so lahko ob
čudovali zimsko idilo. Po 16. uri smo se 
zbrali pred avtobusom ter se po dobri uri 
odpravili proti domu.
Naše društvo deluje predvsem za svoje 
občane in člane. Vendar se je smučanja 
udeležilo zraven le-teh tudi veliko osta

lih ljubiteljev belih strmin. Smučanja so 
se udeležili predvsem iz sosednjih in celo 
daljnih občin, in sicer iz Destrnika, Cer
kvenjaka, Ptuja, Lenarta, Maribora, Pesni
ce, Majšperka in Ljubljane.
Smučanje na Voglu je za naše društvo po
stalo tradicionalno, tako vas posledično 
vabim že naslednjo leto, da se nam drugo 
soboto v marcu pridružite in skupaj doži
vimo zimsko pravljico v visokogorju.

Nena Pukšič
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Veolia o novih cenah za dijake
Cenjene uporabnike javnega medkrajevne
ga potniškega prometa obveščamo, da so 
bile po usklajevanju z občinami Destrnik 
in Trnovska vas dogovorjene pomembne 
spremembe organizacije šolskih prevozov 
in voznih redov javnega linijskega prevoza 
potnikov.

V sodelovanju z občinami smo uspeli po
vezati okoliške kraje z občinami Destrnik 
in Trnovsko vasjo ter s Ptujem (glej vozne 
rede). Spremenile pa so se tudi cene me
sečnih vozovnic:

- po dogovoru z občinami smo za (lijake 
znižali cene mesečnih vozovnic, ki so po 
novem na voljo po posebni, enotni ceni. 
Tako znaša cena mesečne vozovnice 20,00 
EUR za prevoze na Ptuj in 45,00 EUR za

prevoze na vseh relacijah v Maribor (pre
ko Lenarta ali Ptuja);

- dogovorjeno je bilo, da lahko vsi ostali 
potniki proti plačilu uporabljajo šolske 
prevoze na vseh omenjenih relacijah.

Z na novo vpeljanimi ukrepi in spremem
bami želimo nadgraditi avtobusne poveza
ve med kraji in povečati število uporabni
kov javnega potniškega prometa.

Za obstoj javnega prevoza potnikov na 
vašem območju sedaj potrebujemo vašo 
pomoč — z uporabo javnega potniškega 
prometa boste prispevali svoj delež k ra
zvoju potniškega prometa, hkrati pa boste 
poskrbeli za okoljsko ozaveščenost. Skupaj 
z vami bomo gradili mrežo linij in iskali

nove rešitve za ponovno popularizacijo 
javnega prevoza potnikov.

Spremembe voznih redov veljajo od po
nedeljka, 28. februarja 2011. Mesečne 
vozovnice lahko kupite od 25. 2. 2011 na 
prodajnih mestih v Ptuju, Mariboru in 
Lenartu.

Želimo vam udobno in varno vožnjo.

Veolia Transport Štajerska 
In

OBČINA TRNOVSKA VAS

»Štorklja prinaša«
Štorklje so se že vrnile iz toplih krajev in upamo, da s seboj prinašajo bogat novi rod. V naše »Bolfenško gnezdo« je štorklja od zadnje 
številke glasila pa do konca marca prinesla štiri krepke mladičke.
Nove občane naše občine prisrčno pozdravljamo in jim želimo, da pridno in zdravo rastejo, srečnim staršem pa seveda čestitamo.

Odgovorna urednica

M



številka 1, april 2011

Poslovili so se

Ni smrt tisto, kar nas loči, 

in življenje ni, kar druži nas.

So vezi močnejše.

Brez pomena zanje so razdalje, 

kraj in čas.

(M. Kačič)

Ođ začetka leta 2011 pa do sredine aprila so se iz naše občine poslovili:

Angela Braček, Trnovski Vrh 6 a 

Štefanija Petrič, Sovjak 13

Ana Marija Hercog, Trnovska vas 18

Ema Petrič, Trnovski Vrh 20 a

Marija Mohorič, Trnovska vas 33

Terezija Polanec, Bišečki Vrh 58

Marjan Simonič, Trnovska vas 52

Spoštovane bralke in bralci!

V uredništvu glasila smo se odločili, da bomo na enak način, kot vam objavimo novico o novorojencih, v bodoče v rubriki »Poslovi
li so se« objavili tudi seznam tistih občank in občanov, ki so se poslovili od tega življenja. Na tak način želimo pokazali spoštovanje 
in zahvalo tudi našim pokojnim.

Obveščamo pa vas, da je na našo pobudo občinski svet sprejel sklep, da lahko od letošnjega leta dalje občani Občine Trnovska vas 
ob smrti svojca v glasilu Trnovski zvon objavijo brezplačno zahvalo v velikosti !4 (ene četrtine) strani.
Svojci, ki bi želeli takšno zahvalo objaviti v Trnovskem zvonu, se prosim obrnite na odgovorno urednico glasila.

Uredništvo glasila Trnovski zvon
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